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 מיט א טיפערן בליקמיט א טיפערן בליקמיט א טיפערן בליקמיט א טיפערן בליק

 תשפ"אתשפ"אתשפ"אתשפ"א    חנוכהחנוכהחנוכהחנוכה    - - - -     מקץמקץמקץמקץפרשת פרשת פרשת פרשת 

        ????צינד איך מיין לעכטלצינד איך מיין לעכטלצינד איך מיין לעכטלצינד איך מיין לעכטל    אואואואומה תבקש, וומה תבקש, וומה תבקש, וומה תבקש, וו

 בס"ד

  ..!םא גוטן טייערע חבירים וידידי 

, יא רבליבענע מינוטן פון דעם לעכטיגן חנוכהלעצט פאַ אין די מיר  שטייעןאט 

ריש אַ אבער נישט זיין נ לאמיר מיטן יו"ט, נומען רפאַ ברוך השם מיר זענען טאקע 

און פארפאסן אזעלכע דערהויבענע געלעגנהייטן וואס מיר קענען באקומען און 

געלויף און זיך אביסל מתבונן זיין,  זיך אפשטעלן פונעםזוכה זיין אזוי פיל, נאר 

, וואס צו טוען אין די הייליגע טעג ן מירוואס האב -איז די עבודת היום וואס 

לאמיר מאכן זיכער  ,בקיצור גערעדט .זמניםנעמען מיר מיט פון אזעלכע גרויסע 

  . בעזרת ה' לעבן אויפןאז דער אור פון חנוכה תשפ"א בלייבט מיט אונז 

לאמיר זיך נישט פארזוימען נאר זיך טאקע גלייך פארטיפן אין די וואכעדיגע 

די פון די הייליגע פסוקים און בסייעתא דשמיא זוכה זיין ארויסצונעמען  ,פרשה

טעגליכן לעבן ובפרט פאר די יעצטיגע טאג ן וק און הדרכה פארריכטיגע חיז

  .גרויסע חנוכה טעג הבעל"ט

צוריק מישן צו פרשת אבער איידער מיר טרעטן צו צום וואכעדיגע פרשה לאמיר 

ן צו דערציילן איבער דאס לעבן פון יוסף וישב וואס דארט פאנגט די תוה"ק אָ 

 יאיבער ד גלייך אין אנפאנג פרשה טרעפן מיר  -הצדיק. אין אפאר שורות 

וואס יוסף דערנאך די חלומות  .ליבשאפט וואס יעקב האט געהאט צו יוסף הצדיק

די ברידער האבן אים פיינט געהאַט  לוכה,איבער זיין צוקונפטיגע מהאט געהאט 

שען די שאָף פון זייער פאָטער אין שכם, ברידער זענען געגאנגען פאַ  די. דערוועגן

ראובן זאגט פאר די ברידער: לאמיר אים  .און פלוצלינג קומט יוסף צוגיין

יוסף אריינוואַרפן אין טיפן גרוב, און יהודה זאגט: לאמיר אים פארקויפן, און 

אין מצרים, ער  נט זיךויוסף געפ .פארקויפט פאר די ישמעאליםווערט טאקע 

ווערט דער איש מצליח אין דעם שטוב פון פוטיפר, און ער גייט אריבער די 

ין סף הצדיק זיצט א ווי יודערציילט אונז די פסוק דערנאך  .שווערסטע נסיונות

און דער  ,שר האופים. ער איז זיי פותר חלוםדעם  תפיסה מיט'ן שר המשקים און

  שר המשקים פארגעסט פון יוסף'ס בקשה אים צו דערמאנען פאר פרעה.

כט אז איינער ו פרעה האט חלומות און ז –דערמיט קומען מיר צו די פרשת מקץ 

זאל עס אים פותר חלום זיין, לאזט רופן דעם אידישן ארעסטאנט יוסף, און 

נישט  ,אנץ מצריםג בעריוסף איז דער משנה למלך אי  און ס'נעמט נישט לאנג

נאר מיט די גרעסטע כבוד און פאראדע ווי די פסוק זאגט  ,סתם א משנה למלך

    ....ים אוֹת4ְ אֶת כָּל זאֹת אֵין נָבוֹן וְחָכָם כָּמו4ֹים אוֹת4ְ אֶת כָּל זאֹת אֵין נָבוֹן וְחָכָם כָּמו4ֹים אוֹת4ְ אֶת כָּל זאֹת אֵין נָבוֹן וְחָכָם כָּמו4ֹים אוֹת4ְ אֶת כָּל זאֹת אֵין נָבוֹן וְחָכָם כָּמו4ֹקִ קִ קִ קִ וַיּאֹמֶר פַּרְעהֹ אֶל יוֹסֵף אַחֲרֵי הוֹדִיעַ אֱ)וַיּאֹמֶר פַּרְעהֹ אֶל יוֹסֵף אַחֲרֵי הוֹדִיעַ אֱ)וַיּאֹמֶר פַּרְעהֹ אֶל יוֹסֵף אַחֲרֵי הוֹדִיעַ אֱ)וַיּאֹמֶר פַּרְעהֹ אֶל יוֹסֵף אַחֲרֵי הוֹדִיעַ אֱ)

נאכדעם  .וכו'וכו'וכו'וכו'    הַכִּסֵּא אֶגְדַּל מִמֶּךָּ הַכִּסֵּא אֶגְדַּל מִמֶּךָּ הַכִּסֵּא אֶגְדַּל מִמֶּךָּ הַכִּסֵּא אֶגְדַּל מִמֶּךָּ     אַתָּה תִּהְיֶה עַל בֵּיתִי וְעַל פִּי4 יִשַּׁק כָּל עַמִּי רַקאַתָּה תִּהְיֶה עַל בֵּיתִי וְעַל פִּי4 יִשַּׁק כָּל עַמִּי רַקאַתָּה תִּהְיֶה עַל בֵּיתִי וְעַל פִּי4 יִשַּׁק כָּל עַמִּי רַקאַתָּה תִּהְיֶה עַל בֵּיתִי וְעַל פִּי4 יִשַּׁק כָּל עַמִּי רַק

ך וואס דער אייבישטער האט מיר געוויזן ווי קלוג און פארשטענדליך דו ביסט, מאַ 

איך דיר פאר דער הויפט מְמונה אויף מיין שטוב, אלעס אין די גאנצע לאנד וועט 

ט זיך פירן לויט דיין באפעל! נאר דאס שטול, דעם קעניגליכן בענקל דאס האל 

פרעה פאר זיך, אבער אלעס פון דארט און ווייטער גיבט ער איבער פאר יוסף, 

פון גרויס  איז נאר פארהאןאלעס וואס פשוטו כמשמעו, ער גייט געוועלטיגן אויף 

וְיוֹסֵף הוּא וְיוֹסֵף הוּא וְיוֹסֵף הוּא וְיוֹסֵף הוּא """" ביז קליין. און אזוי זאגט אונז די תורה שפעטער אין אונזער פרשה

יוסף ער איז דער געוועלטיגער  - הוּא הַמַּשְׁבִּיר לְכָל עַם הָאָרֶץהוּא הַמַּשְׁבִּיר לְכָל עַם הָאָרֶץהוּא הַמַּשְׁבִּיר לְכָל עַם הָאָרֶץהוּא הַמַּשְׁבִּיר לְכָל עַם הָאָרֶץ    """"הַשַּׁלִּיט עַל הָאָרֶץהַשַּׁלִּיט עַל הָאָרֶץהַשַּׁלִּיט עַל הָאָרֶץהַשַּׁלִּיט עַל הָאָרֶץ

  אויפן לאנד, און ער שפייזט די גאנצע פאלק.

לערנענדיג די פרשה איז פארהאן גאר אסאך נקודות זיך אפצושטעלן און 

לאמיר  אפשטעלן אויף איין יסוד אין די פרשה, מיר וועלן זיך באטראכטן,

דער פשט אז יוסף הצדיק ווערט דער משנה למלך איבער גאנץ וואס איז פארשטיין 

האט טאקע שטארק הנאה געהאט פון זיינע עצות און געשעצט זיין  מצרים, פרעה

ס א גרויסע עצה געבער, אל  סצן יוסף אל וענט נגעקפונקט אזוי וואלט  חכמה, נו ער

 אלסאים צו קרוינען  געפעלטאויסהאט וואס פאראבער  אין די מיליטער, גענעראל

. און אגב, אז ?אין זיינע הענט לאנד עגאנצ ערגעבן דאסאיב און אים  'משנה למלך'

איז עס מ'רעדט שוין פון די גרויסקייט פון יוסף אז ער האט זוכה געווען צו מלכות, 

מיר טרעפן אז ווי  ,נישט דאס ערשטע מאל וואס יוסף ווערט גאר גרויס אין מצרים

אנגעקומען קיין מצרים האט ער שוין איבערגענומען דאס רעדל אין די  נאר יוסף איז

 """"וַיַּפְקִדֵהוּ עַל בֵּיתוֹ וְכָל יֶשׁ לוֹ נָתַן בְּיָדוֹוַיַּפְקִדֵהוּ עַל בֵּיתוֹ וְכָל יֶשׁ לוֹ נָתַן בְּיָדוֹוַיַּפְקִדֵהוּ עַל בֵּיתוֹ וְכָל יֶשׁ לוֹ נָתַן בְּיָדוֹוַיַּפְקִדֵהוּ עַל בֵּיתוֹ וְכָל יֶשׁ לוֹ נָתַן בְּיָדוֹ"""" ווי די פסוק זאגט דארט ,שטוב פון פוטיפר

דארט פרעגט  וואס פוטיפר האט אים געשטעלט אויף אלעס ביי אים אינדערהיים,

וואס איז פשט אז דער מצרי געבט אלעס איבער פאר  ,זיך אט די זעלבע שאלה

אז ער מאכט אים מילא דאס  אנגעקומענעם עבד פון א פרעמדע לאנד,-עפעס א ניי

אבער די אלע לשונות  און 'מענעדזשער' קען מען נאך דערהערן, פירערא שטיקל 

הויעך, אוועקגעבן און אים דערהייבן אזוי , ממש אלעס """"כל אשר בידו נתן בידוכל אשר בידו נתן בידוכל אשר בידו נתן בידוכל אשר בידו נתן בידו"ו "ו "ו "ו פון 

  וואס איז דער פשט?!

וואס מיר אלע קענען פארשטיין און זיך  לאמיר זיך אויסשמועסן מיט א משל

ווי נאר מען כאפט א שפאציר ביי איעדע מסיבה אדער שמחה איז  פאָרשטעלן:

פארשטענדליך אז מען קען האבן דער ט אבער ס'איז זעלבס  ,פארהאן מוזיק

ר אויב פארמאגט ער נישט א גוטע סאונד אבע ,בעסטער שפילער אדער מוזיקאנט

SOUND הערן ווי ס'דארף  נישט דער קול וועט זיךוועלן זאכן נישט טויגן,  ,סיסטעם

ן דער הערליכע שפילער'ס טאלאנט וועט פארלוירן ווערן אין דעם וא ,צו זיין

  אומקלארן קול.

טוט מען  דארטוואס  'מיקסער'לאמיר באטראכטן דעם גרויסן  ,נו אויב אזוי

א אדרבה, כאפט א בליק, עס איז נפירן דעם גאנצן סאונד סיסטעם, נשטעלן און אָ אָ 

, אלע פון אלע זייטן אנגעפילט מיט קליינע דרייער'ס און קנעפלעך ןגרויסע מאשי

ע אויג זעהן זיי אלע אויס פונקטליך די 'וטפשאון צום  און סימנים, סארט קאלירן

דער אמת איז, אבער  דעם חילוק, ישט דערקענעןקען נ  טשפשוטע מענ  אזעלבע, 

קען עס מאכן דעם גאנצן מוזיק פייפן  ,איז אביסל געדרייט נאר איין קנעפל אויבאז 

ווערט די גאנצע מוזיק פון פלאץ צן, אויב איז איינס א טראפל גערירט און קראַ 

  און אזוי ווייטער. ,לוק-העכער, שטילער, שארפער, מער ווידער

מען גרייט זיך צו א גרויסע  :טן א סצענע אין בית המדרשכ ר באטראיעצט לאמי

ן איז מחליט וא ,מלוה מלכה, דער שמש וויל נישט אויסגעבן קיין איבריגע געלט

וואס  אר אלעמאל איינהאנדלן א אייגענע סאונד סיסטעםפלאמיר זיך איינמאל 

געזאגט און געטוען, עטליכע טעג גייען  מ'וועט נוצן ווען מ'דארף. אומר ועושה,

מען  אזוין, אבער ס'איז נישט פארהאן דער וואס ווייסט וויאריבער און ס'קומט אָ 

חצקל די קענסט חצקל די קענסט חצקל די קענסט חצקל די קענסט """"דער שמש קלאפט אין פלייצע פאר א יונגערמאן ן, שטעלט עס אָ 

... און ער איז אים מכבד """"ךךךךייייך טויגלך טויגלך טויגלך טויגלדיך זיכער אויס מיט די סארט זאכן, ביסט דאָ דיך זיכער אויס מיט די סארט זאכן, ביסט דאָ דיך זיכער אויס מיט די סארט זאכן, ביסט דאָ דיך זיכער אויס מיט די סארט זאכן, ביסט דאָ 

נעמט  , ערחצקל איז טאקע א טויגליכער  מיט פתיחה, צו מאכן די זאך ארבעטן.

און רופט אריין אינעם מייק שרייט  , ערן שפילן דערמיט דעם סיטעם און פאנגט אָ 

, ער שפילט זיך ארום גענוג אויס טעסטינג איינס צוויי, דרייט ארויף און אראפ

ר, און אזוי נאך א צוויי שעה ב"ה און פון מינוט צו מינוט ווערט עס בעסע לאנג,

  ס'איז געלונגען די סאונד סיסטעם איז געוואלדיג שיין און קלאר.

עניר, קען ער מאכן סאונד אין שאז מען זאל איינעם פרעגן איז חצקל א סאונד ענדז

דער תירוץ איז זעלבס פארשטענליך אז נישט, ער איז גענוג געלונגען  ?א גרויסע זאל

אז ס'זאל געלונגען אדער אויסקומען צו עפעס א ארום צו שפילן מיטן סיסטעם 
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גן צוצורירן צו די אויב זאל זיך נאר איינער דערוואַ אבער  ,געוויסע קלארקייט

רפן אנפאנגען פון וועט מען דא קנעפלעך, און רוקן עפעס פון פלאץ, דעמאלטס

ביז ס'וועט געלונגען נאכאמאל צוריק צו שטעלן  פריש דרייען ארויף און אראפ

, וואס איז זלמן אבער זיין חבר גאנץ אנדערש איז .פלאץדעם סיסטעם צו א גוטע 

א גרונטליכער מענטש, א חוֹקֵר פון נאטור אויס, און ער האט ליב צו פארשטיין 

ונטליך, און ווען מ'האט אים אמאל געבעטן און ארויסהאבן יעדע זאך גר

, האט ער באשלאסן אז ער טוט נישט קיין אהערצושטעלן א סאונד סיסטעם

דעם  האט ער 'אדורכגעטוהן'די קומעדיגע פאר טאג במשך  האלבע ארבעט, נאר

און מיט א פונקטליכקייט וויסן  צואון ארבעט  פראבירטגאנצן מיקסער, ער 

אויף וועלכע נומערן עס , יענץאון וואס מיינט  דעם קנעפלוואס מיינט פארשטיין 

  און ווי אזוי דארפן זיך זאכן הערן. דארף באמת זיין אנגעשטעלט

 ביידע למעשה, צום סוף זענען דאך וועט איינער פרעגן וואס איז דער חילוק ,נו

דער תירוץ איז  ?אנגעקומען צום זעלבן פלאץ, ביידע האבן הערליכע סאונד

, אבער ווי ביידע די זעלבעטאקע אויף דער מינוט זענען אז ס'קען זיין  ,פשוט

אויב  ,אויב וועט זיך עפעס פארדרייען ,חצקל קען נישט דעם סיסטעם געזאגט,

מיט  סאונדאויך דארט פלאץ און מאך  א צווייטעוועט מען אים בעטן גיי אויף 

 .ן ווערןהגעטו זוי ס'דארףן קיין אהנונג ווי א וועט ער נישט האב זייערע מאשינען,

ן, און אויב זאל איינער אים הטו זלמן ווייסט פונקטליך וואס ער האט צו דאגעגן

סיי וועמען און בעטן צו מאכן סאונד וועט ער פון אויסעוויינג קענען ארויסהעלפן 

ון ווייסט ווי אזוי אפארשטייט 'האט עס ארויס' און ווייל ער קען עס, ער  סיי וואו,

  ף צו זיין.ס'דאר

ן אונזער עבודת ואט דאס זעלבע איז ווען ס'קומט צו אונזער עבודת ה' א ,ברידער

לע איז צוזאם געשטעלט ווי א מיקסער וואס פארמאגט כל עהמידות, דער איד'

, עס איז דא ן אנדערע עבודהמיני מידות טובות, איעדע דרייערל פארמאגט אַ 

    ,,,,ה, תאווה, כבודה, תאווה, כבודה, תאווה, כבודה, תאווה, כבודאאאאקנ קנ קנ קנ     ,,,,בטחוןבטחוןבטחוןבטחון    ,,,,מונהמונהמונהמונהאאאא פון ספעציעלע קנעפלעך און ווייזערלעך

שטארקייט, שוואכקייט, שטארקייט, שוואכקייט, שטארקייט, שוואכקייט, שטארקייט, שוואכקייט,     ,,,,קדושהקדושהקדושהקדושה    ,,,,זריזות, קמצנותזריזות, קמצנותזריזות, קמצנותזריזות, קמצנות    ,,,,חסדיםחסדיםחסדיםחסדים    ,,,,רחמיםרחמיםרחמיםרחמים    גאווה,גאווה,גאווה,גאווה,

די עבודה פונעם איד איז צו זיין איינער נישט ווי  ............און אזוי ווייטעראון אזוי ווייטעראון אזוי ווייטעראון אזוי ווייטער    ,,,,יעכקייטיעכקייטיעכקייטיעכקייטייייוווווווו

ווייל אז מ'איז  ן קיין חשבון.צייטווייליג און אָ  ןדער חצקל וואס שטעלט עס אָ 

עס קען אין קאנטראל אויפן סיסטעם,  קיין 'ענדזשעניר' און מ'איז נישטנישט 

, אבער נישט דאס איז פארהאן א שיינע קול  געלונגען אז אויף די מינוטיא אמאל 

 עולם, ווערן א צדיק יסוד צוטיפערע עבודה  פיל אהאבן יר מ  ,איז אונזער תפקיד

פונעם עבודה, דער איד  'יסודות'וואס דאס מיינט אז מיר האבן ארויס די קלארע 

ארבעט מיט אלע כוחות צו ווערן ער און  וואס ער האט צו טוהן,פארשטייט 

ארויס 'ן עבודה פון 'איז אַ ס ,קלארער און מער פארשטיין דעם גאנצן סיסטעם

ת הנפש, זיין א מושל אויף ונודעם אייגענעם זיך, פארשטיין די אייגענע תכ 'האבן

די מצב ווערט חלילה אז עפעס צוברעכט זיך אדער עפעס  זיך אליין, אז ווען

ן צו פייפן און שרייען, נאר דער מענשט ווערט פארדרייט פאנגן זאכן נישט אָ 

דער אידעלע ער איז אין קאנטראל פון די סיטואציע, , און געלאסן רואיג בלייבט

ען געבט זיך און ווי אזוי מ והן,ט האט צוער האט עס ארויס ער ווייסט גלייך וואס 

דער צדיק איז מושל אויף  ,אט דאס איז א בחינה פון א צדיק – ן עצה מיטן מצבאַ 

  .און האט זיך אין די הענט זיך

און וועג ווייזערס אלע עבודה האבן מיר געזעהן ביי אונזערע צדיקים  דיאט 

ן עבודה פון שטארקייט, געפירט ווי פון איין זייט האט זיך דערקענט אַ דורות, 

ווען  קט מיט שארפע ווערטערו, צומאל זיך אויסגעדרייליגע קהילות בכל התוקף ה 

ן אַ און געשפירט האט מען געזעהן  זעלבע צייטווען צו די  ,עס האט אויסגעפעלט

פרעגט וואלט מען געבפשטות  .ךיעניוות און התבטלות וואס איז אומבאשרייבל

אבער  ,מידות קעגנזייטיגע אזעלכעצוויי פון וואס טוט זיך דא? וואס איז פשט 

זיי זענען די אמתע  ,צדיקים זענען מושל אויף זיך , וויילדער תירוץ איז פשוט 

וועלכע קנעפלעך צו  וועלטס ענדזשענירן וואס פארשטייען און ווייסן פונקטליך

אזוי זיי קענען דעם וועג ווי  דרוקן ווען, וויפיל מ'דארף דרייען אהער אדער אהין,

פון איין זייט איז מען בטל  ויס א הערליכע שיינע קול פון לעבן...אר מען געבט

אבער אין די זעלבע צייט אויב פעלט זיך  און מ'האלט זיך קליין און ווייעך, ומבוטל

דעם דרייערל און מען טוט דעם רצון ה', מען ארויף קן ור ,אויס עפעס שארפקייט

 מסודר אין זייערעון אלעס ליגט א ,און אָפן פאר זיי אלעס איז זייער קלארווייל 

  הענט.

באמת גייט עס א טריט ווייטער, ווען ס'קומט צו מאכן סאונד, איז פארהאן נאך א 

גארנישט ווערט נישט סוויטש,  ON/OFFסאונד האט נישט א  –געוואלדיגע לימוד 

אינגאנצן פארמאכט אדער אינגאנצן אפן, נאר ס'ארבעט מיט 'מער' און 'ווייניגער', 

מאכן שטערקער מען וויל  ראפ, אויביעדער קנעפל קען מען דרייען ארויף און א

די ברירה צו דרוקן אויפן 'פְּלאָס' און צולייגן קלארקייט, מען  האטאדער שוואכער, 

לענינֵנו קען מען דאס נוצן אלס א ואס אדער אויפן 'מיינוס' און מאכן שוואכער. ו

לאשן אדער געאויסאינגאנצן שט פארהאן אז אין עבודת ה' איז ני  מוסר השכל,

, וואס ס'פארבלייבט פאר אונז איז פשוט צו דאס איז נישט קיין אפציעאנגעצינדן, 

וואס דאס  ,לירן דעם סיסטעם, מאכן זיכער אז ס'הערט זיך שיין און קלארעקאנטר

און  ,מיינט אז צומאל דארף מען אראפ ריקן דעם כעס און ארויף ריקן דעם רחמנות

אט  ,כבוד שמיםברען פאר  און אכעס א  יא ארויסברענגןדארף מען  אלאמ

דער איד'עלע ארבעט נישט אויף דער איד'עלע ארבעט נישט אויף דער איד'עלע ארבעט נישט אויף דער איד'עלע ארבעט נישט אויף , דעמאלטס געבט מען עס א ריק ארויף

מאכן זיכער אז מיר זענען מאכן זיכער אז מיר זענען מאכן זיכער אז מיר זענען מאכן זיכער אז מיר זענען     דער ארבעט איז צודער ארבעט איז צודער ארבעט איז צודער ארבעט איז צו    ––––אויסצורייסן און אויסלעשן מידות אויסצורייסן און אויסלעשן מידות אויסצורייסן און אויסלעשן מידות אויסצורייסן און אויסלעשן מידות 

  ... ניצןניצןניצןניצןדעראויף מושל, מיר טוען קאנטערלירן ווען און וויפיל עס צו דעראויף מושל, מיר טוען קאנטערלירן ווען און וויפיל עס צו דעראויף מושל, מיר טוען קאנטערלירן ווען און וויפיל עס צו דעראויף מושל, מיר טוען קאנטערלירן ווען און וויפיל עס צו 

אויב מיר פארשטייען ריכטיג דעם ענין, דאן קומען מיר צוריק צו יוסף הצדיק 

, ווייל דאס איז די מהות פון יוסף וועלכער ווערט אנגערופן "צדיק יסוד עולם"

הצדיק, ער איז הייליג און ער געוועלטיגט אויף זיך און אויף זיינע מידות. ער האט 

, און ער ווייסט , גרונטליך און מיט א קלארקייט ארויס די 'יסוד' פון יעדע זאך 

שטענדיג אין יעדן מצב וואס ער האט צו טוהן, וועלכע מידה דארף מען יעצט 

  באנוצן.דערמיט אנשטעלן און זיך 

וְהוּא וְהוּא וְהוּא וְהוּא אין פרשת וישב, הקדושה שוין גלייך ביים אנהייב, דערציילט אונז די תורה 

, און ווי רש"י זאגט אז ער פלעגט מקרב זיין די בני זִלְפָּהזִלְפָּהזִלְפָּהזִלְפָּה    נַעַר אֶת בְּנֵי בִלְהָה וְאֶת בְּנֵינַעַר אֶת בְּנֵי בִלְהָה וְאֶת בְּנֵינַעַר אֶת בְּנֵי בִלְהָה וְאֶת בְּנֵינַעַר אֶת בְּנֵי בִלְהָה וְאֶת בְּנֵי

השפחות וואס די אנדערע שבטים האבן פארשעמט, יוסף איז א יונגע בחור, אבער 

ער שרעקט זיך נישט, ער גייט נישט מיט'ן שטראם פון זיינע ברידער, ער טוט וואס 

 ער פילט איז ריכטיג, ער גייט מקרב זיין די ליידנדע.

הֲמָ)H הֲמָ)H הֲמָ)H הֲמָ)H התנהגות, און זיי זאגן אים דארט זיינע ברידער זענען נישט צופרידן פון זיין 

און ווי ס'שטייט אין ספרים, פארוואס האבן זיי  תִּמְ)H עָלֵינוּ אִם מָשׁוֹל תִּמְשׁלֹ בָּנוּתִּמְ)H עָלֵינוּ אִם מָשׁוֹל תִּמְשׁלֹ בָּנוּתִּמְ)H עָלֵינוּ אִם מָשׁוֹל תִּמְשׁלֹ בָּנוּתִּמְ)H עָלֵינוּ אִם מָשׁוֹל תִּמְשׁלֹ בָּנוּ

גענוצט א דאפלטע לשון 'מלוך תמלוך' און די זעלבע 'משול תמשול', נאר זיי האבן 

נט מרמז צו זיין, געוועלטיגן אויף אנדערע קען מען נאר אויב אים געמיי

האלטסטו זיך טאקע שוין האבן זיי געטעהנט צו יוסף: מ'געוועלטיגט קודם אויף זיך, 

ראוי אז דו קענסט זיין אונזער קעניג און מושל, אויב דו ביסט נאכנישט בעל הבית 

עוויזן דוקא פאר יוסף אט די אבער פון הימל האט מען טאקע יא ג  ?.אויף זיך אליין

חלומות אז ער גייט קעניגן און זיין דער מושל, ווייל יא, יוסף הצדיק ער איז דער 

, ער איז דער צדיק וואס איז אין 'משול תמשול', ער איז מושל אויף זיך אליין

און ווייסט שטענדיג וואס זיין עבודה איז אין יעדן  קאנטראל פון די אייגענע מידות

  מצב.

 ווי פאסיג זענען די רייד, מיט דאס וואס מיר געפונען דארט ווייטער אין פרשת וישב,

וַיִּמְצָאֵהוּ אִישׁ וְהִנֵּה תעֶֹה בַּשָּׂדֶה וַיִּשְׁאָלֵהוּ הָאִישׁ לֵאמֹר מַה תְּבַקֵּשׁ, וַיּאֹמֶר אֶת אַחַי וַיִּמְצָאֵהוּ אִישׁ וְהִנֵּה תעֶֹה בַּשָּׂדֶה וַיִּשְׁאָלֵהוּ הָאִישׁ לֵאמֹר מַה תְּבַקֵּשׁ, וַיּאֹמֶר אֶת אַחַי וַיִּמְצָאֵהוּ אִישׁ וְהִנֵּה תעֶֹה בַּשָּׂדֶה וַיִּשְׁאָלֵהוּ הָאִישׁ לֵאמֹר מַה תְּבַקֵּשׁ, וַיּאֹמֶר אֶת אַחַי וַיִּמְצָאֵהוּ אִישׁ וְהִנֵּה תעֶֹה בַּשָּׂדֶה וַיִּשְׁאָלֵהוּ הָאִישׁ לֵאמֹר מַה תְּבַקֵּשׁ, וַיּאֹמֶר אֶת אַחַי 

כן די ו אנגט ער אָן זאון דארט פ ,איז אנגעקומען קיין שכם הצדיק יוסף ,אָנֹכִי מְבַקֵּשׁאָנֹכִי מְבַקֵּשׁאָנֹכִי מְבַקֵּשׁאָנֹכִי מְבַקֵּשׁ



 

3 

 

הרה"ק  טרעפט אים און פרעגט אים מה תבקש.מלאך גבריאל און דער ברידער, 

אז דא שטייט א יסוד נפלא אין  רבי מנחם מענדל פון קאצק זי"ע האט געזאגט,

עס איז אודאי נישט געווען קיין גרינגע זאך פאר יוסף הצדיק ווען  עבודת השי"ת,

ער איז אוועקגעגאנגען פון זיין טאטע'נס הייליג הויז, און דא גייט ער האבן אזא 

און אנקומען קיין מצרים וואס איז א מקום און זיך וואלגערן אין גלות ירידה 

 ע שווערע נסיונות., און דארט אליין ווארט אים אויך אפ פארשידענ טומאה

עס גייען יוסף'ל , עצה און א שמירה ןדעריבער האט איהם דער מלאך געגעבן אַ 

דו זאלסט  "לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ""לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ""לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ""לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ" טאקע אריבער גיין אויף דיר שווערע זמנים, אבער

מה תבקש וואס זיך איך? וואס וויל  צו דיר אליין, שטענדיג חַזֶר'ן און ארויסזאגן

אזוי ארום וועסטו דאס נישט פארגעסן און וועסט זיך  יז מיין ציל?וואס א און  איך?

בעזר ה' ארויסשטעלן צו זיין דער וואס האט די שטארקייט אנצוגרייטן די 

טינקעלסטע פלעצער אינעם ווייטן לאנד מצרים פאר די שבטים און שפעטערדיגע 

ט אונזער אין אנדערע ווערטער און לוי. דורות וואס וועלן דארט אהין קומען

דעם 'מה תבקש', זיך אליין פרעגן ישט פארגעסן קיינמאל נ א איד טאר דַרגא, 

 און וואס אנקומעןאיך וויל  אהיןאו וו ,יין שטרעבןוואס איז מיין פארלאנג און מ 

זיך האלטן אין איין איינ'חַזֶר'ן און זיך איבערפרעגן  מיר דארפן אויפטוהן,איך וויל 

וואס פארלאנגט זיך פון  ? וואס וויל איך יעצט טוהן?טוהן וואס דארף איך יעצט

 .צום שלימות זוכה זיין אנצוקומען און אזוי וועלן מירמיר אין די יעצטיגע מינוטן? 

ך און איז שטענדיג אין אט דאס איז יוסף הצדיק, איינער וואס געוועלטיגט אויף זי

, שטענדיג קוקט ער תְּבַקֵשׁ"תְּבַקֵשׁ"תְּבַקֵשׁ"תְּבַקֵשׁ""לֵאמֹר מַה "לֵאמֹר מַה "לֵאמֹר מַה "לֵאמֹר מַה ער איז אלעמאל מקיים דעם קאנטראל, 

זיך אום מיט אפענע אויגן ארום זיך צו דערגיין, וואס זוך איך דא, וואס קען איך 

תֹעֶה . אפילו ווען ער איז אויפטוהן זייענדיג אין דעם פלאץ און אין דעם מצב

ער בלאָנדזשעט ארום ערגעץ ווייט, ער געפונט זיך אין תפיסה, אין  ,בַּשָּׂדֶה

ין ערות הארץ, ער ווערט אבער נישט צובראכן, ער ווייסט אז השי"ת מצרים, א 

האט פאר אים א שליחות און א תפקיד אויך דא, און די ערשטע זאך מאכט ער 

א שנעלע חשבון צו זיך אליין "מיט וואס קען איך העלפן דא" אדער "וואס קען 

ווארט מען מסודר און קלאר אז אין הימל ער איך אויפטוהן", ער איז אלעמאל

אפילו אין תפיסה גייט ער צו צום שר המשקים און שר האופים זיי  עפעס פון אים.

פרעגן פארוואס זייער פנים קוקט נישט גוט אויס, ער איז מחזק צובראכענע 

  מענטשן אויך דארט, ווייל דאס וויל הקב"ה פון אים יעצט.

און טאקע מיט דעם כוח איז יוסף הצדיק זוכה צו בלייבן שטארק אין יעדן מצב, 

פונקט ווי א דאקטער אדער א הצלה מעמבער קומט צו לויפן ווען מ'רופט אים 

אויף הילף, ער ווייסט אז עס ערווארט אים נישט קיין געשמאקע סצענע, מ'האט 

קאציע, אדרבה, ער ווייסט אז צו גיין אויף א באקוועמע וואדאך אים נישט גערופן 

צרות ווי א בארג, אבער דאס איז דאך זיין  כלל-איז בדרךוואו אהין מ'רופט אים 

געמאכט פאר דעם, ער איז תפקיד, פאר דעם קומט ער צו לויפן ווייל ער איז 

און  צו קומען און זעהן מיט וואס מ'קען העלפן ווען זאכן טויגן נישט. געשטעלט

דאס איז די עבודה פון א צדיק, אז ער קומט אָן אין תפיסה, טראכט ער באלד 

"מה תבקש" וואס קען איך דא אויפטוהן, און ער ווערט נישט צובראכן פון זיין 

אייגענע שווערע מצב, ווייל ער איז דא אויף שליחות, אויף א מיסיע אויפצוטוהן, 

ער האט א קלארע ציל אין אזא צייט. טוהן וואס דער אייבישטער וויל פון אים 

איך בין דא צו העלפן א  """"אֶת אַחַי אָנֹכִי מְבַקֵּשׁאֶת אַחַי אָנֹכִי מְבַקֵּשׁאֶת אַחַי אָנֹכִי מְבַקֵּשׁאֶת אַחַי אָנֹכִי מְבַקֵּשׁ""""פאר די אויגן די גאנצע צייט 

צווייטן, א טובה טוהן פאר א איד, לאמיר זעהן וועלכע קנעפל מ'דארף יעצט 

  דרייען און טוישן לויט די יעצטיגע מצב.

ווען די ברידער פארקויפן אים צו די יוסף הצדיק וויינט נישט און שרייט נישט 

, רעפט נישט אין פסוק אז ער בעט זיך ביי די ברידער וכדומהישמעאלים, מ'ט

לאזט זיך פירן, אויך נישט אונטערוועגנס אדער ביי פוטיפר אינדערהיים, ווייל ער 

ער ווייסט אז נישט קיין חילוק וואו ער וועט נאר אנקומען האט ער ארבעט צו 

איז איין לאנגע קייט פון עבודת ה' אין יעדן פלאץ און אין יעדן מצב צו טוהן, עס 

מ'דארף בלויז האלטן אין איין צופּאַסן די קנעפלעך  זעהן וואס מ'דארף דארט טוהן.

און טוישן די דרייערלעך אז די נעימות'דיגע קול זאל זיך ווייטער הערן שיין און 

  בשלימות.קלאר, דער רצון השי"ת זאל געטוהן ווערן 

גרויס  און דערפאר טאקע איז יוסף הצדיק זוכה אז וואו ער קומט נאר אָן ווערט ער

און דערהויבן ביז גאר, ער ווערט דער מושל און משנה למלך אויף גאנץ מצרים, עס 

ווייל דאס איז ער בעצם, ער  """"וְיוֹסֵף הוּא הַשַּׁלִּיט עַל הָאָרֶץוְיוֹסֵף הוּא הַשַּׁלִּיט עַל הָאָרֶץוְיוֹסֵף הוּא הַשַּׁלִּיט עַל הָאָרֶץוְיוֹסֵף הוּא הַשַּׁלִּיט עַל הָאָרֶץ"""" ווערט מקויים ביי אים

און א 'שׁוֹלֵט' אויף זיך אליין דארט וואו מ'דארף טאקע זיין א מושל,  ל'שֵׁ איז א 'מוֹ

ן וואו מ'קומט איז מע איז דאס משפיע אזאון אז מ'איז בעל הבית אויף זיך אליין 

איז זוכה צו איז זוכה צו איז זוכה צו איז זוכה צו וואס איז שולט אויף זיך וואס איז שולט אויף זיך וואס איז שולט אויף זיך וואס איז שולט אויף זיך דער דער דער דער """"באמת אין 'קאנטראל' אויף אלעם. 

גרויסער מענטש, זיין גרויסקייט און גדלות גרויסער מענטש, זיין גרויסקייט און גדלות גרויסער מענטש, זיין גרויסקייט און גדלות גרויסער מענטש, זיין גרויסקייט און גדלות גרויסקייט, ווייל ער איז בעצם א גרויסקייט, ווייל ער איז בעצם א גרויסקייט, ווייל ער איז בעצם א גרויסקייט, ווייל ער איז בעצם א אמתע אמתע אמתע אמתע 

הנפש האט נישט קיין עק, און אלע קליינע ארומיגע מענטשן ארום אים ווערן בטל הנפש האט נישט קיין עק, און אלע קליינע ארומיגע מענטשן ארום אים ווערן בטל הנפש האט נישט קיין עק, און אלע קליינע ארומיגע מענטשן ארום אים ווערן בטל הנפש האט נישט קיין עק, און אלע קליינע ארומיגע מענטשן ארום אים ווערן בטל 

        ....""""ומבוטל צו אים און צו זיין גרויסקייטומבוטל צו אים און צו זיין גרויסקייטומבוטל צו אים און צו זיין גרויסקייטומבוטל צו אים און צו זיין גרויסקייט

, איז כדאי יום טוב חנוכה לעכטיגן צום גייען אריבער מיט דעם יסודאיידער מיר 

א חשבון ביי זיך, זייער  מאכן מירסאך מאל נאר צו דערמאנען א קליינע נקודה, א 

פיין, מ'רעדט פון א צדיק יסוד עולם, איינער וואס קען מחזק זיין אנדערע אין יעדע 

, מצב, ער קען זיך האלטן אין איין דערמאנען וואס השי"ת פארלאנגט פון אים יעצט 

כנישט אין אבער וואס האט דאס צו מיר, איך בין זייער ווייט פון דעם, איך בין נא

נישט מיר מיינט קומט מען צום מסקנה אז קאנטראל אויף אלעס, און דעריבער 

ן איז אַ  "לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ"קלאר מאכן אז ניין, די עבודה פון  דארפן מיר מען.

עבודה וואס איז מחייב יעדן איינציגסטן איד אין יעדן דור און אין יעדן מצב, יעדער 

האלטן אין איין ארומקוקן ארום זיך, צו ס'איז אין שטוב, אין פון אונז קען און דארף 

 נאר זיין, און פראבירן לויט אונזער די ארבעט, אין בית המדרש, און וואו ס'זאל

 קען איך יעצט טוהן א גוטע זאך,קען איך יעצט טוהן א גוטע זאך,קען איך יעצט טוהן א גוטע זאך,קען איך יעצט טוהן א גוטע זאך,"וואס "וואס "וואס "וואס אונזער יכולת זיך פרעגן מדריגה און לויט 

ן הארצן פון א צווייטע ן הארצן פון א צווייטע ן הארצן פון א צווייטע ן הארצן פון א צווייטע מיט וואס קען איך ארויס העלפן און גרינגער מאכן אויפ מיט וואס קען איך ארויס העלפן און גרינגער מאכן אויפ מיט וואס קען איך ארויס העלפן און גרינגער מאכן אויפ מיט וואס קען איך ארויס העלפן און גרינגער מאכן אויפ 

נישט  טאקע מיר זענעןזייער אסאך מאל איז עס נישט קיין גרויסע זאכן,  .""""אידאידאידאיד

טאקע נישט קיין געלט רייך צו מאכן  מיר האבןיעדעם איינעם,  ביכולת צו העלפן

נישט די ריכטיגע דיבורים מחזק צו זיין דעם צובראכענעם  מיר האבןדעם ארימאן, 

טריט אינעם ריכטיגן א קליינע דבר טוב, מיט א קליינע  חבר, אבער אמאל מיט

 אונזערעס אל' אויף א גרויסע זאך, אמאל איז 'קאנטרנעמען  ריכטונג טוען מיר

ן חיזוק או אונזערגוט ווארט,  אונזער שיינע גריסן יענעם, אונזערלעכטיגע שמייכל, 

וואס  מינוטן אונזערע, דאס איז 'מַה תְּבַקֵשׁזענען די ' ווארימקייט אין שטוב, דאס

 ! נישט יעדער איז יוסף הצדיק זיך צו קענען האלטן שטארקיעצט אונזמ'וויל פון 

לאמיר זיך אבער כאטש אויף עפעס א קליין ביסל  ען ס'איז פינסטער און ביטער,וו

זוכן די אז אין פשוט'ע מצבים פונעם טאג טעגליכן לעבן, זאלן מיר כסדר אפלערנען 

נהייטן וואס קומען אונז אונטער, און נישט פארפאסן די מצוות און מעשים געלגע

  .ריך הוא ערווארט פון אונז..טובים וואס קודשא ב

לאמיר מיטטיילן מיט אייך א קליינע עפיזאד, א יונגערמאן האט אמאל דערציילט א 

זאך וואס האט פאסירט מיט אים אליין, ער האט זיך אלעמאל געוואונדערט, 

רט כסדר אזעלכע אינטערסאנטע מעשיות און געשעענישן פון חיזוק, דער מ'הע

ס'איז מיר א פֶּלֶא  , אבעראזוי  , און יענער מגיד דערציילטאזוי  בעל דרשן דערציילט

, העפעס א ספעציעלע מעש'ביי מיר' האט נאך קיינמאל נישט פאסירט  ווייל

דערציילן אבער איך  ס'זעהט עפעס אויס ווי די גאנצע וועלט האט מעשיות צו

  נישט.

דערציילט דער יונגערמאן, אז איינער האט אים אמאל מְעוֹרֵר געווען צו טוהן א דבר 

טוב, אנצורופן אויפן טעלעפאן אפאר מענטשן, מאך דיך א קליינע רשימה פון 

חברים און רוף זיי אָן איין מאל א וואך, פשוט זיך אומקוקן און וויסענדיג מאכן פון 
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א צווייטן, פרעגן וואס ער מאכט און זעהן וואס עס טוט זיך ביי אים. דער 

יונגערמאן האט מקבל געווען די רייד, און אזוי האט ער טאקע געטוהן, ער האט 

אלטע חברים און געשמועסט מיט זיי, איין מאל א עטליכע אנגעהויבן צו קלינגען 

  , וואס מאכסטו...יך וואך פשוט געפרעגט וואס טוט זיך, וואס הערט ז

, זאג מיר איין חבר וועמען ער האט אנגערופן, פרעגט אים נאך בערך פיר וואכן

גארנישט גייט  :ר? און ער זאגטלסטו מיר? וואס גייט פאָ וואס עפעס קאָ דעם אמת 

 ביי דיר. ווי אזוי גייען זאכן דו מאכסט אוןאיך וויל פשוט הערן וואס  ,רנישט פאָ 

כ'וועל דיר זאגן דעם אמת, איך  און זאגט, אויפן טעלעפאן זיך וויינט-זיין חבר צו

גיי יעצט אדורך גאר א שווערע תקופה און איך דארף חיזוק, ווען דו האסט מיך 

 איז ליידערגערופן דעם ערשטן מאל איז עס געווען אינעם וואך וואס מיין ברודער 

יענע וואך האבן מיר  ל"ע, און פארשטייט זיך אז אין נפטר געווארן יונגערהייט

בער אבל געווען, א-און מנחם גערופן און געשמועסטאויך חברים  אנדערע פילע

, עס אינטערסירט שוין נישט פאר קיינעם, נעלם געווארן אלעדערנאך זענען 

ביסט דער  וד , אוןנעם לעבןיעדער איז צוריקגעלאפן צו זיין אייגענעם פארנומע

און מאכסט זיך וויסענדיג פון מיר, און דו  'איינציגסטער' וואס טשעקט נאך אריין

און וויפיל חיזוק עס גיבט  האסט נישט קיין אהנונג וואס דאס מיינט פאר מיר

דער יונגערמאן פירט אויס "איך האב שוין גאר שנעל באקומען מיין  ...מיר

  מיר אליין.אייגענע מעשה" וואס האט פאסירט ביי 

אויגן אויגן אויגן אויגן     לאמיר אויפמאכן דילאמיר אויפמאכן דילאמיר אויפמאכן דילאמיר אויפמאכן די, , , , "לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ""לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ""לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ""לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ"רבותי, אט דאס איז א דוגמא פון רבותי, אט דאס איז א דוגמא פון רבותי, אט דאס איז א דוגמא פון רבותי, אט דאס איז א דוגמא פון 

אמאל מיט איין אמאל מיט איין אמאל מיט איין אמאל מיט איין עס עס עס עס מ'קען מ'קען מ'קען מ'קען     ,,,,""""אֶת אַחַי אָנכִֹי מְבַקֵּשׁאֶת אַחַי אָנכִֹי מְבַקֵּשׁאֶת אַחַי אָנכִֹי מְבַקֵּשׁאֶת אַחַי אָנכִֹי מְבַקֵּשׁ""""לעבן דעם לעבן דעם לעבן דעם לעבן דעם , , , , זיך אומקוקןזיך אומקוקןזיך אומקוקןזיך אומקוקןאון און און און 

צו אונזערע צו אונזערע צו אונזערע צו אונזערע טעלעפאן קאל מקיים זיין מיט די גרעסטע הידורים, צו עס איז טעלעפאן קאל מקיים זיין מיט די גרעסטע הידורים, צו עס איז טעלעפאן קאל מקיים זיין מיט די גרעסטע הידורים, צו עס איז טעלעפאן קאל מקיים זיין מיט די גרעסטע הידורים, צו עס איז 

מיר מיר מיר מיר עלטערן, געשוויסטער, גוטע פריינט, און נישט קיין חילוק ווער, אבער אז עלטערן, געשוויסטער, גוטע פריינט, און נישט קיין חילוק ווער, אבער אז עלטערן, געשוויסטער, גוטע פריינט, און נישט קיין חילוק ווער, אבער אז עלטערן, געשוויסטער, גוטע פריינט, און נישט קיין חילוק ווער, אבער אז 

        עס טרעפן בעזר ה'.עס טרעפן בעזר ה'.עס טרעפן בעזר ה'.עס טרעפן בעזר ה'.    וועלן זוכן און זיך פרעגן וואס קענען מיר טוהן, דאן וועלן מירוועלן זוכן און זיך פרעגן וואס קענען מיר טוהן, דאן וועלן מירוועלן זוכן און זיך פרעגן וואס קענען מיר טוהן, דאן וועלן מירוועלן זוכן און זיך פרעגן וואס קענען מיר טוהן, דאן וועלן מיר

 צינדןאנאון יעצט צום יום טוב חנוכה, חכמינו ז"ל האבן מתקן געווען אז מיר זאלן 

ין דעם געוואלדיגן נס וואס השי"ת האט געטוהן כט כדי מפרסם צו זידי הייליגע לע

פאר אונזערע עלטערן בימים ההם בזמן הזה. וואלט זיך א איד געקענט אפשטעלן 

ן עסקן וואס טוט און פרעגן, ווער בין איך דען, איך בין עפעס א משפיע אדער אַ 

 אין קירוב רחוקים, איך קליינע מענטשעלע גייט זיין דער וואס איז מפרסם דעם

דא אין דעם שווערן גלות, צווישן  נס און פארשפרייט אידישקייט אויף די וועלט?

אבער דער  די טינקעלע געסלעך וועל איך ארויס שטעלן מיין מנורה'לע צו וואס?

טייערע תירוץ איז יא! די הייליגע חכמים שיקן ארויס יעדער איינער פון אונז, 

הויז אדער ביים פענסטער, צינד אָן  שטעל דיך אוועק ביים טיר פון דייןאידעלע 

דעם קליינעם לעכטל, ווייל מיר אלע דארפן פארמערן און אויפטוהן אין כבוד 

שמים, שטעל דיך ארויס און פארשפרייט ליכטיגקייט, ס'איז טאקע נישט קיין 

סאך, ס'איז אפאר קליינע פלאַמען, אבער דאס איז אונזער פליכט, יעדער איד 

יך אין סיי וועלכע מצב, אינדרויסן קען זיין קאלט און פינסטער, וואו ער געפונט ז

איך בין קליין און נידריג אזוי ווי "למטה  ,איך אליין פיל צובראכן און ליידיג

, "לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ"מעשרה טפחים", אבער איך בין נאך אלס נישט פטור פונעם 

איך אנצינדן א לעכטיגקייט, איך דארף זוכן אין יעדן געלעגנהייט מיט וואס קען 

. יעדער פון אונז איז אלעמאל אין מאכן נאך א ברעקל כבוד שמים אויף די וועלט 

א מצב פון שליחות און א מיסיע פון טוהן דעם רצון השם, און אונזערע קליינע 

ליכט אינדרויסן זענען גלייך צו די נרות המנורה אין בית המקדש וואס דער כהן 

ווייל מיר זענען די זעלבע 'שלוחי דרחמנא' וואס דער האט אנגעצינדן, 

אייבישטער וויל אז מיר זאלן טוהן זיין רצון, איינער ארבעט אין בית המקדש, 

איינער אין זיין אפיס, און איינער אין זיין הויז, אבער אלע זענען עוסק אין 

  בגשמיות.און אויפטוהן ברוחניות אדער  כטיגקייטעפארשפרייטן ל

כ"ק אדמו"ר רבי ישראל שפירא זצ"ל איז געווען אינעם  -בלאזשובער רב דער 

בעלזן, און מיט מסירות נפש האט מען פארשאפט אביסל -שרעקליכן לאגער בערגן

פעטנס צו קענען צינדן דערמיט חנוכה ליכט, און פון עטליכע פעדימער האט מען 

צו צינדן די ליכט. דער איינגעדרייט קנויטן, און מ'האט מכבד געווען דעם רבי'ן 

צדיק האט מיט גרויס התעוררות געזאגט די ברכות, און איידערן מאכן דעם 

'שהחיינו' האט ער זיך אפגעשטעלט א מינוט און זיך מתבונן געווען, און דערנאך 

  ך געווען מיט א אש קודש די ברכה פון שהחיינו.יממש

נדע צובראכענע אידן און שפעטער איז צוגעקומען צו אים איינע פון די אנוועז

רבי איר זענט דאך א קלוגע איד, ממילא די ערשטע צוויי ברכות להדליק  :זאגטגע

נר חנוכה און שעשה נסים, דאס פארשטיי איך נאך, אבער ווי אזוי קענט איר זאגן 

 איר דאנקט - החיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזההחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזההחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזההחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזהשששש    דעם    אין אזא געפערליכע מצב 

מיט  ??יף דעם ווען יעדן טאג פאלן טויזנטע אידן ווי פליגן רח"לדעם אייבישטער או

, אמת טאקע, איך האב אויך רט פעענטגעדער בלאזשובער רב ליבשאפט האט אים 

געטראכט דערפון און איך האב אריינגעקלערט אויב מ'קען מאכן א שהחיינו, אבער 

אידן צובראכענע ווען איך האב זיך אומגעקוקט און באמערקט ווי ס'שטייען אזויפיל 

ארום מיר און אלע ווילן צינדן חנוכה ליכט טראץ די שווערע אומשטענדן און פרייען 

י מצוה, בין איך געקומען צום אויספיר אז אויף דעם אליין פּאַסט צו מאכן א זיך צו ד 

, דאס עצם מציאות אז כלל ישראל פארמאגט אידן וואס טראץ די שהחיינו 

אומבאשרייבליכע אומשטענדן טוען מיר פארשפרייטן כבוד שמים דאס איז עפעס 

        .וואס פארלאנגט א שהחיינו..

ן אויף אונזערע אויגן און מיר זעהן אין יעדן מצב, ן אויף אונזערע אויגן און מיר זעהן אין יעדן מצב, ן אויף אונזערע אויגן און מיר זעהן אין יעדן מצב, ן אויף אונזערע אויגן און מיר זעהן אין יעדן מצב, טייערע ברידער, אויב מיר מאכטייערע ברידער, אויב מיר מאכטייערע ברידער, אויב מיר מאכטייערע ברידער, אויב מיר מאכ

אפילו ווען ס'איז שווארץ און טונקל, אז מיר קענען אנצינדן נאך א ליכט און נאך אפילו ווען ס'איז שווארץ און טונקל, אז מיר קענען אנצינדן נאך א ליכט און נאך אפילו ווען ס'איז שווארץ און טונקל, אז מיר קענען אנצינדן נאך א ליכט און נאך אפילו ווען ס'איז שווארץ און טונקל, אז מיר קענען אנצינדן נאך א ליכט און נאך 

נאך א איד און נאך איד, נאך א איד און נאך איד, נאך א איד און נאך איד, נאך א איד און נאך איד,     אך א אידיש הארץ, און העלפןאך א אידיש הארץ, און העלפןאך א אידיש הארץ, און העלפןאך א אידיש הארץ, און העלפןליכט, אריינשיינען אין נ ליכט, אריינשיינען אין נ ליכט, אריינשיינען אין נ ליכט, אריינשיינען אין נ 

דארפן דארפן דארפן דארפן     דאס אליין שרייט ארויס די גרעסטע שבח והודאה פאר השי"ת און מירדאס אליין שרייט ארויס די גרעסטע שבח והודאה פאר השי"ת און מירדאס אליין שרייט ארויס די גרעסטע שבח והודאה פאר השי"ת און מירדאס אליין שרייט ארויס די גרעסטע שבח והודאה פאר השי"ת און מיר

זאגן "שהחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזה", און זוכן וואס מער מיר קענען עס טאקע זאגן "שהחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזה", און זוכן וואס מער מיר קענען עס טאקע זאגן "שהחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזה", און זוכן וואס מער מיר קענען עס טאקע זאגן "שהחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזה", און זוכן וואס מער מיר קענען עס טאקע 

טוהן, און נישט סתם טוהן, נאר אזוי ווי שיטת בית הלל צו זיין 'מוסיף והולך' און טוהן, און נישט סתם טוהן, נאר אזוי ווי שיטת בית הלל צו זיין 'מוסיף והולך' און טוהן, און נישט סתם טוהן, נאר אזוי ווי שיטת בית הלל צו זיין 'מוסיף והולך' און טוהן, און נישט סתם טוהן, נאר אזוי ווי שיטת בית הלל צו זיין 'מוסיף והולך' און 

        צולייגן שטענדיג וואס מער.צולייגן שטענדיג וואס מער.צולייגן שטענדיג וואס מער.צולייגן שטענדיג וואס מער.

א לעבן  פון ויה"ר אז מיר זאלן טאקע אנערקענען און איינזען די געוואלדיגע חשיבות

, דער איד פרעגט זיך כסדר וואס זיך מען רופט כסדר אויס דעם 'מה תבקש'וואס 

איך דא? פארוואס האט מיר בורא עולם אט דא אהער געלייגט? ווי אזוי קען איך 

פון אט דעם מצב ארויסברענגן כבוד שמים און פארשפרייטן ווארעמקייט איבער די 

און אט זאלן מיר שוין זוכה זיין צו ס'וועט דאך זיכער ברענגן דעם גאולה, וועלט? 

כמים לים  'דאס וואס מיר ווארטן שוין אזוי לאנג, כי מלאה הארץ דעה את ה

 מכסים, בביאת מלך המשיח בב"א.   

  לסיכום געדענק:

זיך אלעמאל מתבונן זיין און זעהן וואס  "לֵאמֹר מַה תְּבַקֵשׁ"פון  די חוב •

  קען איך טוהן אין מיין יעצטיגן מצב.

אז מ'ווייסט אז איבעראל איז מען אויף שליחות פון השי"ת, און אין יעדן  •

פלאץ קען מען אויפטוהן, דעמאלטס ווערט מען נישט צובראכן און 

  געפאלן ביי זיך פון שווערע מצבים.

ויסע זאכן, אמאל מיט קלייניגקייטן קען מען עס דארף נישט זיין קיין גר •

  גאר אסאך אויפטוהן.

 !!!!שבת קודששבת קודששבת קודששבת קודשלעכטיגע לעכטיגע לעכטיגע לעכטיגע     אאאא

 זיך איינצושרייבן צו באקומען די "מיט א טיפערן בליק"
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